
 

 

 

 

 

 

 

Referat bestyrelsesmøde 

 

Dato:  Den 28. og 29. november 

Tid: 09.00 – forventer at slutte fredag med frokost 

Sted:  Hotel Højgaarden, Slettestrandvej 50, Fjerritslev 

Indkaldte:  Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Ellen, Nanna, Morten, 

Mona, Julie, Pia, Else, Thomas, Peter (PLS) og Helle (referent) 

Afbud:  Thomas – anden mødeaktivitet, Peter (PLS) kommer senere. 

Henrik syg. 

Dirigent/er:  Pia og Lars 

Referent: Helle 

Praktisk 

ansvarlige: 
Højgaarden sørger denne gang for det praktiske, men Nanna finder sang vi 

kan starte mødet med og samler op på synlighedspunkter. 

 

 

 

 

 

 

Ref.: HEM 

Dok.nr.: 7939134 

Sag.nr.: 2023-SL211NJ-24262 

 

 

02-12-2024 
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1. Lukket møde 

2. Sager til behandling/beslutning 

2.1. Evaluering af generalforsamling 

2.2. Evaluering af kongres 

2.3. Evaluering af minikonference, samt videre proces. 

2.4. Kredsen 2025/vision 

2.5. AEIJI 

2.6. Status arbejdsgrupper nedsat i november 2023 

2.7. Ansøgning plejefamilieudvalget – Nytårsbrunch 

2.8. Budgetrevision 3. kvartal 2024 

2.9. Samarbejde med BUPL 

2.10. Mødekalender 2025 

2.11. Medlemsudvikling (fast punkt) 

2.12. Temapunkt – Recovery orienteret rehabilitering 

2.13. Nordjysk socialaftale KKR 

3. Nyt fra HB 

4. Sager til orientering 

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden 

6. KB’s synlighed 

7. Evt. 
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Behandling 
og Referat: 

 

 1. Lukket møde 

 2. Sager til behandling/beslutning 

2.1. Evaluering af generalforsamling 

v/ Peter 

Vi evaluerer generalforsamlingen og forholder os ifølge referat til de 

manglende noter: 

Budgettet skal ikke styres af noter, de er retningsgivende. 

Forslag fra dirigent: Vedr. de manglende noter, så tages det med tilbage til 

bestyrelsen, som træffer en beslutning. Dirigenten spurgte ud i forsamlingen 

om der var ønske om noter, hvilket der ikke var det store ønske om. 

Der er igen krav om noter til budget i vedtægterne. 

Behandling/beslutning 

Der var bred enighed i Kredsbestyrelsen om, at formen var for stiv og at vi 

starter planlægningen af Generalforsamlingen tidligere i år. Tiden og 

indholdet skal struktureres bedre. 

Der kom mange gode forslag frem: 

• Ny titel fx Medlemsaften 

• Det gode/spændende oplæg til sidst 

• Socialpædagogerne Nordjyllands Pris evt. arbejdsmiljø eller 

organisering 

• Hvilke roller kan bestyrelsesmedlemmerne have under 

generalforsamlingen 

• Afstand og tid kan være en hindring for nogle i at deltage 

• Hvad er vores succeskriterier, antal deltagere, mange unge eller at 

der er deltagelse fra salen i f.t. debat m.m.? 

• Ingen savnede musik eller det trykte blad 

• Indretning af lokale 

• Aktivere TR og FTR i f.t. udbredelse af kendskab til GF 

• Evt. livestreaming 

Konklusion: 
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Arbejdsgruppe nedsat bestående af Ellen, Mona og Else, PL finder deltagere 

på møde mandag den 2. december. Helle indkalder. 

 

2.2. Evaluering af kongres 

v/Peter 

Vi evaluerer generelt på kongressen, de indtryk man hver især har fra 

dagene. 

Som afslutning gennemgår vi beslutningerne for sig, og mulige konsekvenser 

for kreds Nordjylland. 

Behandling/beslutning: 

En lidt underlig kongres med meget korridorsnak og en ikke alt for pæn tone 

og adfærd under taler i salen. 

Vigtige ting var på dagsorden, men ingen med store ændringer for kredsen, 

udover fremtidigt arbejde. 

Arbejdet fremover i HB, vil sikkert være præget at de andre kredses 

kulturelle og strukturelle ændringer. Så vi vil måske opleve, at nogle ting 

kommer til at gå langsommere, opmærksomhed på ikke at presse for meget 

på.  Loyalitet overfor dem som nu er valgt, selvom det ikke nødvendigvis var 

den enkeltes valg. 

 

2.3. Evaluering af minikonference, samt videre proces. 

v/Lotte 

Den 10. september holdt vi en konference i Aalborg omhandlende forhold på 

handicapområdet. Der var deltagelse af medlemmer, politikere og 

embedsfolk fra Aalborg kommune, brugerorganisationer samt fra 

kredskontoret. 

Vi evaluerer dagen, og eventuelle effekter dagen har haft. 

Samtidig behandler vi ideer til hvordan vi fremadrettet kan bruge 

erfaringerne fra dagen. Derfor er der vedlagt et dokument. 

Bilag: Konceptpapir (efterudsendes) Ikke modtaget. 

Behandling/beslutning: 
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Lotte gave en kort gennemgang af baggrunden for konference og nogle 

nedslag i hvad konceptet skal indeholde. 

Følgende er modtaget fra Henrik:  

• Der er derfor brug for et fleksibelt koncept, som både opfylder det 
overordnede mål med at skabe fokus på handicapområdet og som 
samtidig kan tilpasses de lokale forhold og de emner, der er særlig 
relevante i den enkelte kommune.  

• Som minimum bør inviteres formand og medlemmer af det/de 
politiske udvalg, der har ansvaret for handicapområdet samt de 
relevante embedsfolk i kommunen.  

• Dialogen skal gå begge veje, og derfor er det vigtigt, at de lokale 
politikere og beslutningstagere selv kommer til orde på temadagen 
og f.eks. fortæller om, hvilke visioner og planer de har for det 
specialiserede socialområde, og hvilke udfordringer de oplever på 
området i deres kommune.  

• Fra Socialpædagogerne Nordjyllands side skal temadagen bruges til 
at gøre de lokale politikere og embedsfolk klogere på, hvordan 
socialpædagogisk faglighed forandrer liv, og hvorfor uddannet 
socialpædagogisk personale er vigtig for at sikre den rette indsats 
overfor borgerne. Argumenterne kan med fordel underbygges ved, 
at vi præsenterer nye relevante tal og fakta om forholdende på 
handicapområdet i den konkrete kommune og resultater fra 
spørgeundersøgelse blandt de lokale medlemmer.  

• Det er vigtigt, at de lokale socialpædagoger også kommer på banen 
på temadagen. Ligesom i Aalborg bør der være indlæg fra eller 
interviewsamtaler med udvalgte socialpædagoger f.eks. TR'ere og 
ledere, som kan fortælle om, hvordan de oplever forholdene og 
udviklingen på handicapområdet i kommunen. 

 

Vigtigt at det er lokalt forankret. 

Vi afventer færdigt konceptpapir, som også skal indeholde nogle input fra 

bl.a. Nuuradiin som kan ”sælge” et evt. arrangement i anden 

kommune/region. 

Det kan laves arrangementer både hvor der er udfordringer, men også hvor 

der er medløb.  Kan have mange forskellige størrelser. 

Manglende mere synlighed på selve dagen evt. i form af noget materiale. 

Opmærksomhed på at påtage os værtsrollen.  

Husk kan også være andre områder end voksen-handicap. 
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2.4. Kredsen 2025/vision 

v/Peter 

Kredsbestyrelsen præsenteres for allerede igangsatte aktiviteter, samt hvad 

der måtte komme fra kongressen. Målet med dette punkt er at drøfte og 

kvalificere det arbejde som skal udføres i 2025, og måske supplere med 

aktiviteter. 

• Minikonference – det videre arbejde, se også pkt. 2.3 

• Træffetider. Vi etablerer træffetider med de politisk valgte i 

den enkelte kommune/region. 

• Praktikvejlederkonference – nyt uddannelsesudspil 

• Servicedeklarationer/strategi for ledere, som følge af HB-

beslutninger 

• Kommunikations strategi, skal justeres 

• Arbejdsmiljø (kongres) 

• Socialpædagogerne i fremtiden (kongres) 

• Plejefamilier (kongres – strategi) 

• LEV – socialpolitisk indsats, der er møde med LEV og TR fra 

minikonferencen d. 22.11, hvor vi snakker evt. strategi. 

• TR-uddannelse, implementering af den nye uddannelse. 

• Vi ved at der også arbejdes med forskellige reformer og planer 

på regeringsniveau, som kan påvirke vort arbejdsområde, så vi 

skal være forberedte på at kunne handle. 

Behandling/beslutning: 

Peter gik de forskellige punkter igennem og uddybede dem en smule, bl.a. er 

der allerede afholdt møde med LEV omkring recovery-orienteret 

rehabilitering, håber på at lave en ”socialaftale” mellem SL og Aalborg 

Kommune. 

Kredsbestyrelsen vil blive orienteret og evt. inddraget løbende omkring de 

forskellige punkter. 

Mens obs på, at der allerede er meget at arbejde med fremadrettet, som 

konsekvens af de reformener, der arbejdes politisk med for tiden, så vi skal 

også passe på ikke at sætte alt for meget mere i søen. Det er 

uddannelsesreform, beskæftigelsesreform, takstharmonisering, lovgivning 

som følge af Tranæsrapport m.v. 

 

2.5. AEIJI 

v/Peter 
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Kredsbestyrelsen behandler oplæg fra FU om mulig deltagelse i AIEJI 

verdenskongressen i maj 2025. 

Forslaget præsenteres på KB mødet. 

Behandling/beslutning: 

Det vil måske koste omkring 30.000 kr. for transport deltagergebyrer og 

overnatning. Der ydes ikke frikøb. 

Ramme godkendt. 

Hvert KB-medlemmer finder ud af, om de vil deltage og tilmelder sig selv. 

Derefter sendes besked til Helle, som sørger for refusion af deltagergebyr. 

 

2.6. Status arbejdsgrupper nedsat i november 2023 

v/Peter 

På kredsbestyrelsesmødet i november 2023 nedsatte vi 3 arbejdsgrupper 

med følgende temaer: 

• Synlighed generelt (Ellen, Thomas, Morten og Mona) 

• Task-Force (Else, Pia, Nanna, Henrik, Lars) 

• Arbejdsmiljø (Ellen og Mona) 

Hvordan er det gået med arbejdet? 

Behandling/beslutning: 

Arbejdsgruppe omkring synlighed og arbejdsmiljø er ikke kommet i gang. 

Task-Force har fået en god start. Fået lavet plexi-glas skilte og postkort, samt 

haft mulighed for at afholde møder under budgetforhandlingerne. 

Vi ved endnu ikke hvad som kommer i løbet af året omkring arbejdsmiljø og 

synlighed. Så vi afventer HB beslutning og vores eget arbejde med 

kommunikationsstrategi. 

 

2.7. Ansøgning plejefamilieudvalget – Nytårsbrunch 

v/Lotte 

Ansøgning fra plejefamilieudvalget behandles 

Bilag: ansøgning 
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Behandling/beslutning: 

På baggrund af tidligere drøftelse af, at plejefamilier ikke skal være en 

særskilt gruppe, afsættes der ikke et fastbeløb til Brunch, men søges pr. år. 

Der kunne evt. i budget 2025 og 2026, laves en særlig post til særlige 

medlemsarrangementer, så det ikke behøver behandling i kredsbestyrelsen 

hver gang. 

Ønske fra økonomiudvalget, at evt. fremtidige ansøgninger sendes til dem 

først, så de kan komme med forslag til hvor udgiften skal tages fra. 

Ansøgningen er godkendt, og placeres under budget revision for 1. kvartal 

2025. 

 

2.8. Budgetrevision 3. kvartal 2024 

v/Helle 

Økonomiudvalget har gennemgået kredsens regnskab og budget for 4. 

kvartal 2024.  

Indstilling: Til godkendelse. 

Bilag: Budgetrevision 3. kvartal og noter 

Behandling/beslutning: 

Helle gennemgik budgetreguleringerne og baggrunden for dem. 

Godkendt. 

 

2.9. Samarbejde med BUPL 

v/Peter 

Der gives en status på eventuelt fælles lejemål. 

Vi har en aftale med UCN om fælles temadage, og Kredsbestyrelsen skal 

drøfte om vi skal forsøge at inddrage BUPL Nordjylland i samarbejdet. Vi skal 

have en holdning til det, inden vi taler med UCN om det, og endelig med 

BUPL hvis det ønskes. 

Kredsbestyrelsen drøfter og tager stilling til den videre proces. 

Behandling/beslutning: 
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Peter orientering om status på evt. fælles lejemål 

Vedr. samarbejde med BUPL, skal vi være obs på vores synlighed som 

Socialpædagogerne, så vi ikke forveksles med BUPL. 

Beslutning blev, at de 2 planlagte arrangementer køres kun med UCN og så 

laver vi evt. samarbejde med BUPL om andre emner. 

 

2.10. Mødekalender 2025 

v/Peter 

Kredsbestyrelsens mødeplan og generalforsamlingsdag for 2025 skal 

vedtages. 

De 5 kredsbestyrelsesmøder er planlagt til afholdelse på kredskontoret, hvor 

TAMU søger for det praktisk ift. morgenmad, frokost og eftermiddagskaffe 

og kage. TAMU sørger for oprydning/opvask efter morgenmad og frokost. 

Oprydning og opvask efter eftermiddagens møde og forplejning er 

bestyrelsen selv ansvarlig for, og der foreslås følgende ansvarsfordeling: 

Dato Ansvarlige 

21. januar Ellen og Julie 
6. marts Henrik og Else 
6. maj Morten og Lotte 
17. juni Nanna og Kathja 
21. august Thomas og Mona 
30. september - Generalforsamling  
23. og 24. oktober ?? afhænger af valg. 

 

Mødeledere og kredsformand indgår ikke i turnusordningen. 

Indstilling: Til godkendelse. 

Behandling/beslutning: 

Datoerne er desværre de muliges kunst. FU er klar over sammenfald med 

HMU m.m.  

Godkendt. 
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2.11. Medlemsudvikling (fast punkt) 

v/Julie 
 
Behandling/beslutning: 
 
Julie gennemgik forskellige grafer for medlemstallene. Vi har ønsket, at vi 
kan lave statistik på overenskomster, men dette er pt. ikke muligt. 
 
HB-medlemmer skal være mere obs på at indsatser på organisering bliver 
mere differentieret. 
 
 
 

2.12. Temapunkt – Recovery orienteret rehabilitering 

v/Peter 

Behandling/beslutning: 

Peter fortalte om principperne bag om at skabe et godt liv på den enkeltes 

egne præmisser. 

Det er vigtigt for KB at kende hvad det betyder for det faglige arbejde, etisk 

osv. 

Tages på som et punkt igen senere for at belyse, hvor og hvordan bliver det 

brugt. 

 

2.13. Nordjysk socialaftale KKR 

v/Peter 

Gennemgang af aftale. 

Bilag: Aftale (Nordjysk Socialaftale) 

Behandling/beslutning: 

Peter fortalte lidt om KKR og denne aftale. 

 

 3. Nyt fra HB 

Intet nyt. 

 4. Sager til orientering 

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg og fremtidige HB-udvalg. 

http://rammeaftalernord.dk/media/1970/nordjysk-socialaftale-2025-26.pdf
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Diverse udvalg er stoppet pga. kongres. 

Hanne orienterede om, at Tina gjorde det godt på første møde i 

økonomiudvalget. 

Peter gav undervejs i dagenes program en kort gennemgang af socialaftalen 

og uddannelsesaftalen. Vedr. socialaftalen obs på flytning af akutsygepleje, 

genoptræning, aflastning m.m. som at der blvier 2 sundhedsråd i 

Nordjylland. 

Uddannelsesreformen har mange gode hensigter bl.a. flere timer, mindre 

hold m.m. samt efter- og videreuddannelse.  

Der er stadig håb om, at det kan påvirkes på forskellige fronter. 

 5. Forberedelse af næste mødes dagsorden 

Bemærkning: 

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes 

dagsorden sammen med kredskontoret. 

Dato og tid er reserveret til den 14. januar 2025 kl. 9 – 10 (kan foregå via 

teams hvis ønsket) 

Behandling/beslutning; 

Pia indkaldes. 

 6. KB’s synlighed  

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, 

nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på 

hjemmesiden, Facebook og Indsigt. 

Indstilling: 

Emne/r vælges og hvem som laver oplæg. 

Behandling/beslutning: 

Næste års aktiviteter – stay tunet. 

 7. Evt. 

Orientering og tak for Peter PLS om nyvalg og årsmøde. 

 


